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Sprawozdanie z 79 Krajowego Zjazdu 
Delegatów Oddziałów Polskiego Towarzystwa Leśnego 

majowy Zjazd Delegatów Oddziałów PTL odbył się 7 września 1979 r. na 

{\terenie OZLP Toruń, w Ośrodku Wypoczynkowo-Szkoleniowym ORB LP 

w Osieku m. Wiisłą. 

Na Zjazd przybyło 160 delegatów i zaproszonych gości, a wśród nich tow. 

mgr inż. Czesław Szczepański z Wydziału Rolnego i Gospodarki Żywnościowej 

KC PZPR, tow. Stamisław Jankowski z KW PZPR w Toruniu, mgr inż. An- 

drzej Nowakowski — Naczelny Dyrektor Lasów Państwowych, mgr inż. Cze- 

sław Hodór — Zast. Naczelnego Dyrektora LP, prof. dr hab. Andrzej Szu- 

jecki — Prorektor SGGW-AR w Wamszawie, pracownicy naukowi wszystkich 

uczelni, przy których działają wydziały leśne, Instytutu Badawczego Leśnictwa, 

Uniwersyttetu im. Mikołaja Kopernika, przedstawiciele NZLP oraz wszystkich OZLP, 

licznych nadleśnictw, zakładów doświiadczalnych, parków marodowych, leśnicy se- 

niowzy, członkowie honorowi, działacze i sympatycy PTL. 

Otwarcia Zjazdu dokonał Przewodniczący ZG prof. dr hab. Franciszek Krzy- 

sik, który gorąco i serdeczmie powitał wszystkich uczestników. 

Przewodniczącym Prezydium Zjazdu został Dyrektor OZLP w Toruniu mgr 

inż. Stefan Niedzielski, a asesorami zostali: Przewodniczący Zarządu Oddziału 

PTL w Toruniu inż. Leopold Szymkowicz i Przewodniczący Zarządu Od- 

działu PTL w Łodzi mgr inż. Jerzy Bergier. 

Powołano Komisje Zjazdowe. Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej został 

mgr inż. Tomasz Gątkiewicz, przewodniczącym Komisji Matki — mgr inż. Bo- 
lesław Kucharek, przewodniczącym Komisji Wniosków — prof. dr hab. Edward 
Więcko. | 

Dr inż. Stanisław Czopor odczytał fragmenty protokołu z 78 Zjazdu w Po- 
znaniłu. 

Doc. dr hab, Tadeusz Partyka złożył wyczerpu jące sprawozdanie z dzia- 
lalności ZG, Komisji i Zarządów Oddziałów za okres od września 1978 г. 

Przewodniczący Głównej Komisji Rewizyjnej doc. dr hab. Kazimierz Hey- 

manowski złożył sprawozdanie, z którego wynikało, że Komisja dokonała 

wszechstronnej, wnikliwej i obiektywnej oceny działalności ZG, komisji proble- 

mowych omaz pracy biuma, nie znajdując zaniedbań, miedociągnięć czy nieprawi- 

dłowości. Pracę poszczególnych Zarządów Oddziałów Komiisja oceniła na podstawie 

sprawozdań z kontroli komisji oddziałowych. Za konzystne wyniki działalności oraz 

dobrą pracę biura Komisja wyraziła podziękowanie ZG i wystąpiła z wnioskiem 

© udzielenie mu absolutorium. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

W dyskusji mgr inż. Stefan Ruśkiewicz stwierdził, że brak jest formal- 

nych dokumentów o utworzeniu Ministerstwa Leśnictwa i o tworzeniu się admi- 

nistraicji leśnej ma ziemiach wyzwolonych. Wystąpił z wniloskiem, aby obecny 

Zjazd zobowiązał ZG do opracowania i rozesłania apelu do tych osób, które takie 
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dokumenty mogą posiadać lub wiedzieć o nich, i by zechciały w tej sprawie 
porozumieć się z Komisją Histomii Leśnictwa. 

Prof. Krzysik podał do wiadomości, że obecny statut Towarzystwa nie 
przewiduje bezpłatnego kolportowania „Sylwana? członkom honorowym i wmnio- 
skuje, aby od 1 ‘wrzesnia 1979 r. dostarczać im czasopismo oadpłatnie, Poinformował 
następnie, «:ż w zarządzeniu po kontroli dokenanej przez organ PAN wytknięto 
opłacanie sekretarzy technicznych w oddziałach, jak również brak zezwoleń kie- 
rowników zakładów pracy dla osób podejmujących prace zlecane przez ZG. Zaape- 
lował aby w oddziałach, gdzie tylko istnieje taika możliwość, powierzać funkcję 
sekretarzy technicznych osobom godzącym się wykonywać te prace społecznie. 

Mgr inż. Henryk Ostrowski wystąpił z wnioskiem w Sprawie werbowan:a 
członków PTL z grona młodego pokolenia leśników i drzewiarzy. W. odniesieniu 
do sprawozdania Sekretarza ZG, dyskutant zwrócił uwagę na konieczność oceny 
postępu prac tematycznych w komisjach problemowych oraz stopnia ich przy- 
datności i ewentualnego wdrażania w dziiałalności gospodarczej. Skrytykował spra- 
wozdanie Głównej Komisji Rewizyjnej, gdyż jego zdaniem było ono zbyt optymi- 
styczne i nie zawierało oceny krytycznej. W odpowiedzi na powyższe doc. Heyma- 
nowski stwierdził, że zdaniem Komisji ocena była „obiektywna i z tego punktu 
widzenia była ona nie optymist yczma, lecz sprawiedliwa. 

Prof. Więcko wnioskuje o dalsze inspirowanie ochrony cenaych zespołów 
leśnych, przez otaczanie ich opieką konserwatorską. « Wnioskuje również, aby zbli- 
żające się stulecie działalności Towarzystwa uczcić między innymi przez zalesienie 
i zadrzewienie nadających się do tego grumtów i przekazanie ich pod opiekę tere- 
nowych ogniiw Towarzystwa. 

Przewodniczący Prezydium - Zjazdu mgr mż. Niedzielski w ciepłych sło- 
wach wyraził podziękowanie w imieniu wszystkich uczestników Zjazdu i swoim 
własnym prof. Krzysikowi za kierowanie działalnością i szerokie reprezentowanie 
przez niego Towarzystwa nieprzerwanie przez trzydzieści lat. O'sobiista pozycja 
Profesora, Jego ofiarność i umiejętności przynoszą wymieme korzyści leśnictwu 
i drzewnictwu, podniosły również znaczenie Towarzystwa. 

Po dokonaniu wyborów do ZG, Głównej Komisji Rewizyjnej i Sądu Koleżeń- 
skiego władze Towarzystwa ukomstytuowaly sie następująco: 

Prezydium ZG: Przewodniczący — prof. dr hab. Franciszek Krzysik, Za- stępcy Przewodniczącego — mgr inż. Andrzej Nowakowsk i, prof. dr hab. An- 
drzej Szujecki, doc. dr hab. Tadeusz Part yka, Sekretarz — dr inż. Andrzej Gorzelak, Skarbnik — mgr inż. Wawrzyniec Mierzejewski, Redaktor Na- 
czelny Sylwana — prof. dr hab. Zbigniew Sierpiński, Członkowie Prezydium — GU inż. Jan Zajączkowski, mgr inż. Jerzy Gutowski, doc. dr inż. Edmund 

5 liwa; 
Członkowie ZG: prof. dr hab. Mieczysław Pod górski, prof. dr hab. Bo- 

iesław Zabielski, prof. dr hab. Zenon Capecki, prof, dr hab. Piotr Pro- 
chal, prof. dr hab. Jerzy Ważny, prof. dr hab. Antoni Żabko-Patopo- wicz. mgr inż. Zdzisław J agiełło, mgr inż. Roman Parewicz, mgr Kazi- mierz Krych, dr inż. Zbigniew Neug ebauer, prof. dr hab. Bolesław Gonet, 
aoc. dr Witold Chmielewski, prof. dr hab. Edward Wi ecko, doc. dr hab. 
Eugeniusz Bernadzki, dr inż. Eryk Latocha, dr inż. Andrzej Grzywa CZ, 
mgr inz. Tadeusz Moch, mgr ing. Kazimierz Iwanowski, mgr inż. Marian Czuraj, prof. dr Florian Budnia К; 

Główna Komisja Rewizyjna: Przewodniczący — doc. dr hab. Kazimierz Hey- manowski, Zast. Przewodniczącego — dr inż. Jan Gre gorowicz, Sekre- 
tarz — dr inż. Henryk Żakowski, Członkowie — mgr inż. Wincenty Chro- m.nski, mgr inż. Stefan Arbatowski, mgr inż. Stanisław Ścioch; 

Sąd Koleżeński: Przewodniczący — mgr inż. Bolesław Kucharek, Sekre- 
tarz — mgr inż. Henryk Ostrowski, Członkowie — mgr inż. Zygmunt Kar- 
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piński, mgr inż. Eligiusz Elżakowski, mgr inż. Stanisław Smólski, 
mż. Jan Milewski. 

Przewodniczący Komisji Odznaczeń prof. dr hab. Bolesław Gonet przed- 
stawił listę kandydatów do odznaczeń honorowych. Kandydatury zostały przyjęte 
przez Delegatów w głosowaniu jawnym jednogłośnie. Dakoracji dokonał Przewod- 
niczący ZG prof. Krzysik z Przewodniczącym Prezydium Zjazdu mgr. inż. 
Niedzielskim. 

Godność Członków Honorowych otrzymali: doc. dr Stanisław Fiołek, mgr 
inż. Henryk Ostrowski. Złotą odznakę Honorową otrzymali: inż. Klemens 
Bartkowiak, mgr inż. Iwona Bernadzka, inż. Cezary Boguski, dr inż. 
Jakub Chojnacki, mgr inż. Wiktor Czekoński, mgr inż. Gustaw Dora- 
czyński, prof. dr hab. Zbigniew Gertych, mgr inż. Michał Gosek, mgr inż. 
Edmund Hądzelek, prof. dr hab. Jadwiga Kobendzina, mgr inż. Józef 
Kuciński, mgr inż. Grzegorz Mazurek, mgr inż. Jan Potocki, inż. Zenon 
Ratajczak, imż. Walerian Rekowski, Franciszek Wencel, mgr inż. Ry- 
szard Wolski, mgr inż. Jerzy Zaborowski, dr Adam Zdanowski. Srebrną 
Odznakę Honorową otrzymali: mgr inż. Jerzy Bilski, dr liinż. Maciej Bor- 
czyński, mgr inż. Karol Czekaj, mgr inż. Bernard Dembiński, inż. Ed- 
ward Glinka, mgr Stanisław Głąbski, inż. Mieczysław Hajduk, mgr inż. 
Zenon Kaszuba, mgr inż. Zygfryd Kowalski, mgr inż. Izabella Kranc, 
mgr inż. Marian Krynicki, inż. Jan Kwiatkowski, dr inż. Eryk La- 
tocha, mgr inż. Włodzimierz Lewandowski, Zdzisław Lewandowski, 
mgr inż. Krzysztof Mazu Г, dr inż. Zbigniew Neugeba uer, dr inż. Stanisław 

Nawiński, doc. dr hab. Aleksander Nyrek, mgr inż. Wacław Ostrowski, 
mgr inż. Zbigniew Pakulski, Józef Pantkowski, mgr inż. Henryk Par- 

gieła, mgr inż. Włodzimierz Partyka, mgr inż. Józef Penar, dr inż. Ma- 
rian Poczekaj, mgr inż. Henryk Rumik, mgr inż. Zbigniew Adam Solski, 

mgr inz Maria Szmańda, Mieczysław Szuła, mgr inż. Andrzej Wajda, 

mgr inż. Tadeusz Winiarski, Zenon Winciorek, inż. Jan Wojciechow- 
ski, mgr imż. Kazimierz Wojtal, inż. Tadeusz Wróblewski, Henryk Vogt 

i Tadeusz Zieliński. 
W imiemiu odznaczonych serdeczne podziękowanie złożył mgr inż. Jan Po- 

tocki i zapewnił o dalszej, jeszcze bardziej efektywnej pracy dla lasów polsk.ch 

i dla dobra PTL. 

Przewodniczący Prezydium Zjazdu mgr inż. Niedzielski wyraził duże za- 
dowolenie w imieniu uczestników Zjazdu z ponownego wyboru prof. Krzysika na 
Przewodniczącego ZG oraz złożył serdeczne życzenia nowemu ZG, Głównej Komisji 

Rewizyjnej i Sądowi Koleżeńskiemu owocnej pracy dla dobra lasów polskich, dla 

dobra leśników i drzewiarzy oraz dla dalszego rozwoju PTL. 

Prof. Kmzysik serdecznie podziękował w imieniu najwyższych władz Towa- 
rzystwa i swoim własnym za ponowny wybór i zaufanie. Zapewnił, że nowe wia- 

dze poświęcą swe siły i umiejętności dla wzniosłych celów, którym służy Towa- 

rzystwio, zaś wyniki pracy będą w pełni skuteczne, gdy towarzyszyć um będz.e 
współdziałanie i pełne zaangażowanie wszystkich ogniw terenowych 1 wszystkich 

członków Towarzystwa. Uzyskał również cenne zapewnienie tow. mgr. inż. Cze- 

sławą Szczepańskiego z KC PZPR o życzliwym poparciu i pomocy z jego 
stromy. 

Przewodniczący Komisji Wniosków prof. Więcko w imieniu Komisji i własnym 
złożył najlepsze życzenia ZG i jego Przewodniczącemu, po czym przedstawił do 

uchwały Zjazdu następujące wnioski: 

1. Zobowiązać ZG PTL do nasilenia starań w kierunku zjednania młodej ge- 
neracji leśników, zarówno już pracujących jak i studiujących na wydziałach 
leśnych naszych wyższych uczelni, do wstępowania w szeregi PTL i działania 
w ramach Towarzystwa. Przykład powstania i pomyślnej dziiałalności Koła Mło- 

dych Leśników w Krakowie wskazuje ma duże możliwości w tym kierunku; 
2. Stulecie istnienia i działalności PTL uczcić przez inspirację i współdzia- 
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łanie Towarzystwa z władzami administracji leśnej w kierunku wydzielania po- 
zosbatych jeszcze najcenniejszych fragmentów lasów, mających cechy naturalności 
i tworzenie z mich rezerwatów przyrody lub parków narodowych. 

Niezależnie od tego Zarząd Główny i Zarządy Oddziałów powinny inspirować 
i współdziałać w realizowaniu zalesień i zadrzewień gruntów przeznaczonych na 
te cele. 

3. Zobowiązać ZG PTL do wystąpienia z apelem do instytucji i osób mo- 
gących posiadać dokumenty dotyczące tworzenia administracji leśnej w Polsce 
Ludowej, aby udostępniały te dokumenty (lub ich kopie) Komisji Hilstorij Leśni- 
ctwa PTL. 

4. ZG powinien czynić dalsze starania nad doprowadzeniem do wydania przed 
obchodami Stulecia PTL w 1982 r. — Encyklopedycznego Słownika Leśnictwa. 

5. Zobowiązać ZG do Sledzenia działalności Komisji i składania pełniejszych 
informacji o ich pracy па przyszłych Zjazdach Delegatów Oddziałów. 

6. W związku ze złożeniem rezygnacji ze stanowiska Redaktora N aczelnego 
„Sylwana” Zjazd Delegatów wyraża podziękowanie prof. dr hab. Stanisławowi 
Tyszkiewiczowi za wieloletnią owooną działalność. 

7. W związku ze zmianą Statutu Towarzystwa należy wsitrzymać od dnia 
1 1Х 1979 r. bezpłatne wysyłanie „Sylwana? członkom honorowym Towarzystwa. 

8. Następny Zjazd Delegatów i sesja naukowa na temat „Lasy i leśnicy polscy 
w okresie drugiej wojny światowej”, pawinny odbyć sie w 1980 r. w Łodzi. 

Przedstawione wnioski zostały przyjęte ji uchwalona przez Delegatów jedno- 
głośnie. 

Prof. Więcko oświadczył, że bierze udział w pracach z dziedziny historii 
leśnictwa, ekonomiki oraz słownictwa leśnego, wnioskuje więc, aby do zakresu 
działalności poszczególnych Komisji ZG "wnieść następującą poprnawikę. Włączyć 
problematykę słownictwa leśnego do Komisji Historii Leśnictwa i zmienić jej 
nazwę na „Komisja Historij Leśnictwa i Słownictwa Leśnego”. W odpowiedzi 
prof. Krzysik wyjaśnił, że sprawa poruszona przez wnioskodawcę należy do kom- 
petencji ZG ij tam może być rozpatrywana. 

Na zakończenie prof. Krzysik podziękował wszystkim za gratulacje i życzenia. 
Podziękował za dobrą organizację Zjazdu gospodarzom, w osobach Dyrektora OZLP 
mgr. inż. Stefana Niedzielski ego i Przewodniczącego Zarządu Oddziału 
w Toruniu inż. Leopolda Szymkowicz a oraz wszystkim, którzy 'wmieśli też 
tu swój wkład. 

LEOPOLD SZYMKOWICZ 

Sesja naukowa nt. cięć pielęgnacyjnych 
w gospodarstwie leśnym 

S esja odbyła się w dniach 8 i 9 września 1979 r. w ośrodku wypoczynkowym 
na terenie nadl. Zamrzenica. Otwarcia dokonał Przewodniczący ZG prof. dr 

hab. Franciszek Krzysik. Do prezydium Sesji weszli: Przewodniczący — prof. 
dr hab. Andrzej Szu Jecki, i asesorzy — prof. dr hab. Bolesław Zabielski, 
mgr 112. Henryk Ostrowski. Przewodniczącym Komisji Wniosków został 
prof. dr hab. Alfred Szmidt w Sesji uczestniczyło 186 osób. 

Prof. Szujecki wyraził podziękowanie za powierzenie mu zaszczytnej funkcji 
przewodniczącego 1 jako pierwszemu udzielił głosu Dyrektorowi OZLP w Toruniu 
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